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Gajai Ágnes – Nagyváradi Állami Színház, Szigligeti Társulat.  

Kezdeném azzal, hogy egy szerepekben és munkában gazdag színházi évet zárok most 

áprilissal befejezőleg. (Ezt az évet a Communitas ösztöndíjjak átadásától számoltam, 

természetesen az évad még nem ért véget.) Hihetetlen, hogy eltelt egy egész év, mintha 

csak most vettük volna át az ösztöndíjjakat Kolozsvárott.                                                                                                           

Az első egyéni műsorom, a népballadákból összeállított  és élőzenével fűszerezett 

”Hej páva,hej páva...” című előadás, melynek  hivatalos bemutatója, tavaly április elején 

volt. Egy néphagyományokat, muzsikát és hiedelmeket egyesítő titokzatos világot 

szerettem volna belopni a közönség szívébe és persze ezzel együtt egy kis erdélyi 

levegőt. Mivel háromszéki népballadák és mezőségi dalok váltakoznak, az ugyanezen 

régiókból származó muzsikával - remélem sikerült felkeltenem a közönség érdeklődését, 

ez iránt a csodálatos világ iránt.                                                                       

Hét évig érlelődött bennem ez a terv és nagyon örültem mikor létrejött kiváló 

koreográfusom László Csaba és nagyszerű zenészeim segítségével. Kuriózumként írnám, 

hogy az előadás zenei világába összehoztuk a klasszikus gitárt a népi hangszerekkel, 

mely ötlet a fiatalok körében külön tetszést váltott ki. Eddig kb. huszonöt előadást 

játszottunk le, többek közt rengeteg fiatalnak. Tájoltunk a környező falvakban, még 

öregotthonokba is eljutottunk. Nyáron többek között a sófalvi tánctáborban játszottunk 

fiatalok gyűrűjében nagy sikerrel. Ez év tavaszán meghívásunk van a Szentgyörgy-

napokra valamint Székelykeresztúrra és tervben van Kolozsvár is.                                                                                      

A színházi munkámról is szeretnék néhány szót ejteni, mert a nyár óta 

folyamatosan dolgozom, minden előadásban részt vettem és valóban gyönyörű évadom 

volt, rengeteg érdekes szereppel, amelyekért hálás vagyok a rendezőknek, akikkel együtt 

dolgoztam.    

       Mivel ugyebár köztudott hogy színházunkat negyedik éve tatarozzák, nagyon nehéz 

volt különféle helyszíneken játszani, ahová a közönség is nehezen jön el. Ám remélem, 

hogy a jó előadásoknak is betudható, hogy a közönség jó része nem pártolt el tőlünk és a 



fiatalokat is érdekli a munkánk. Nyár végén első előadásunk a Tóth Tünde rendezte “Áni 

Máni” című gyerekdarab volt, amellyel rengeteget turnéztunk. 

Érdekes volt egy tízéves gyereket, Áni Mánit alakítani, hiszen most a fiam 

majdnem ebben a korban van -  és a gyerekközönség, mindig nagyon őszinte volt. 

Felhőtlen öröm volt játszani nekik, hiszen évek óta nem volt lehetőségünk gyerekdarabot 

előadni, úgyhogy ez mindenkinek jó móka és jó munka volt. Következő előadásunk a 

Zakariás Zalán rendezte  Luigi Pirandello „Hat szereplő keres egy szerzőt” című darab 

volt, amelynek folyamán talán elindultunk egy társulatépítési úton. Összekovácsolódott a 

csapat, és bár nem volt könnyű a jéghideg teremben próbálni heteken keresztül, mégis telt 

háznak örvendett majdnem minden előadásunk. Szilveszterkor a váradi hagyomány 

szerint, zenés vígjáték került műsorra. A Kányádi Szilárd rendezte „Fekete Péter” című 

musicalt, a váradi és vidéki közönség is örömmel fogadta. Az előadást rock zenével 

fűszerezte a rendező, ami természetesen megosztotta a közönséget. Nekünk viszont új 

kihívást jelentett, hogy a régi nóták, új hangszerelésben csendültek fel. Januárban egy 

igazi csemege következett, Sergie Belbell  „ Mobil” című drámája, Alexandru Colpacci 

rendezésében. Négyen vettünk részt a munkában, és gyönyörű szerepekkel találkoztunk, 

valamint élmény volt kidolgozni a figurák életét és viszonyait. A történet torokszorító, és 

úgy érzem, a közönséget is felébresztettük egy kicsit, és remélem, hogy rájönnek, mi is 

történik manapság a világban körülöttünk.  

Jelenleg, egy kontakttánc előadáson dolgozunk, Baczó Tünde rendezésében: 

Bücher : „Leonce és Léna” című darabján. A látványos díszlettel és gyönyörű zenével 

megálmodott táncelőadás igazi kihívás számomra, amit mindig is szerettem volna 

eljátszani, csak eddig nem volt rá alkalmam. 

A pályázati előadásom „Meseország”, még készülőben van. Szeretném 

átalakítani, mivel nemcsak óvodások számára készülne, hanem a diákok, és 

természetesen a felnőtt közönséget sem zárnám ki. Nagyon szeretném, ha az 

iskolakezdésre, vagyis szeptemberre elkészíteném. 

A pályázati összeget utazási költségekre, az előadás kellékeinek megvásárlására, 

valamint a zenei anyag elkészítésére fordítanám. 

   Még egyszer megköszönném a Communitas Alapítvány kuratóriumának a lehetőséget, 

és minden művészkollégának sok sikert kívánok. 



 

Üdvözlettel, Gajai Ágnes 

 

                             

 

 

 



                                

 

 

 


